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"مدلل" داماد مکارم شيرازي نيست
دفتر آيت الله مکارم ش��يرازي در بيانيه اي اعلام کرد: مدتى 
اس��ت خبرى سرتاپا دروغ به وسيله بدخواهان مرجعيت شيعه 
در بعضى از فضاهاى مجازى منتشر کرده اند که آقايى به نام 
مدلل، داماد حضرت آيت الله مکارم ش��يرازى اس��ت و او تاجر 
شکر و بدهکار مهم بانکى است، درحالي که معظم له نه چنين 
دامادى دارد و نه حتى اين شخص را ديده است.به گزارش ايلنا، 
در ادامه اين بيانيه امده است: اخيراً يکى از نمايندگان مجلس 
شوراى اسلامى به نام آقاى محمود صادقى با عبارت "خوب 
است جناب ايشان درباره بدهي هاي کلان معوق جناب مدلل 
به بانک س��رمايه هم توضيح بدهند" به اين ش��ايعه دامن زده 
و به نوعي اين دروغ را در توئيت خود نسبت به معظم له تکرار 
کرده است.بدين وس��يله اعلام م��ى دارد چنانچه جناب آقاى 
صادقى اين موضوع را تکذيب و عذرخواهى نمايد مش��کلى 
نيست والا از طرق قضايى قابل تعقيب است. خداوند به همگان 

توفيق عمل به وظايف الهى خود را بدهد.

اصلاح طلبان سکوت نمي کنند
ي��ک فع��ال سياس��ي عضو حزب اتحاد مل��ت درباره پيگيري 
مطالب��ات اصلاح طلب��ان از دولت گفت: جريان اصلاحات به 
دنب��ال پيگي��ري مطالبات خود از دولت هس��تند و هيچ گاه در 
براب��ر دولت س��کوت نکرده اند.محمد نعيمي پور در گفت وگو 
ب��ا ايلن��ا، درباره اين که همانطور که س��کوت اصولگريان در 
براب��ر احمدي ن��ژاد قابل قبول نيس��ت اصلاح طلبان هم نبايد 
در برابر وعده هاي رئيس جمهور سکوت کنند، گفت: معتقدم 
اصلاح طلبان در برابر رئيس جمهور و وعده هايي که در زمان 
انتخابات داده است، سکوت نکرده اند.وي ادامه داد: در همين 
س��فر سيس��تان و بلوچستان که اخيرا انجام شد، اصلاح طلبان 
مطالبات خود را بيان کردند .اين فعال سياس��ي اصلاح طلب 
ادام��ه داد: اصلاح طلب��ان مطالب��ات و موضوع��ات خود را در 
فازهاي مختلف مطرح کرده اند و سکوتي هم نداشته اند.وي 
تاکيد کرد: بايد مراقب باشيم تحت تاثير احساسات و يا اقدامات 
نس��جيده قرار نگريم، ما بايد مطالبه گري و نقد داش��ته باشيم 
اما اين موضع نبايد باعث تضيف دولت روحاني و کابينه شود.

نعيمي پور خاطرنشان کرد: نبايد با دولت گونه اي برخورد کنيم 
که نتيجه اش تعضيف موقعيت اصلاح طلبان باشد.

نقد را با لجن مال کردن اشتباه نکنيم 
نماينده تهران تاکيد کرد: ما نبايد نقد را با تخريب و لجن مال 
کردن اش��تباه کنيم بلکه نقد حد واس��طه اي ميان تخريب و 
لگدم��ال ک��ردن ديگران و تملق و چاپلوس��ي اس��ت. جنبش 
دانش��جويي هم براي نقد کردن بايد اين ش��رايط را پيدا کند.

ب��ه گ��زارش ايلن��ا، علي مطهري تفرقه و تش��تت را از عوامل 
عقب ماندگي امت ها دانست و ابراز داشت: اگر ظلم بر عدالت 
غلب��ه کن��د، آن جامعه باقي نمي ماند. اگر فس��اد در جامعه اي 
غلب��ه کن��د، آن جامع��ه حتما منقرض مي ش��ود. اگر ترک امر 
ب��ه مع��روف و نهي از منکر ص��ورت بگيرد، حتما آن جامعه از 

بين مي رود. 

پيشخوان

سياسي

معاون اول رييس جمهور با بيان اينکه جمهوري اس��لامي ايران در 
مقطع فعلي ديپلماسي اقتصادي را محور اصلي سياست خارجي خود 
قرار داده است، گفت: در ديپلماسي اقتصادي ايران، توسعه روابط و 
گسترش مناسبات با اتحاديه اروپا و بطور خاص کشور مجارستان از 
جايگاه ويژه اي برخوردار است.به گزارش ايسنا، اسحاق جهانگيري 
در ديدار » مي هايلي وارگا« وزير اقتصاد ملي مجارستان، با يادآوري 
اينکه منطقه خاورميانه از حساس��يت هاي خاصي برخوردار اس��ت، 
به خطر تروريس��م در اين منطقه اش��اره و تصريح کرد: خوش��بختانه 
مناطقي از کشورهاي عراق و سوريه که در اختيار گروه تروريستي 
داعش بود، بازپس گرفته شد اما اين موفقيت به معناي پايان داعش 
نيست و اين گروه تروريستي ممکن است در نقاط ديگر جهان دست 
به اقدامات تروريستي بزند چرا که تفکري که منشاء ايجاد اين گونه 
گروه هاي تروريستي است، همچنان در برخي کشورهاي منطقه و 
کش��ورهاي غربي وجود دارد.جهانگيري توس��عه مناسبات دو جانبه 
تهران و بوداپست را نيازمند برداشتن گام هاي بلند و رفع موانع موجود 
دانست و اظهار داشت: بايد ظرفيت هاي توسعه همکاريها در دو کشور 

شناسايي و در جهت ارتقاء سطح اين همکاري ها تلاش کنيم.
معاون اول رييس جمهور صنعت، انرژي، نفت و گاز و گردشگري را 
از زمينه هاي مهم همکاري ايران و مجارستان برشمرد و  خاطر نشان 
کرد: تجار و بخش خصوصي مجارس��تان که علاقمند به همکاري 
و س��رمايه گذاري مش��ترک در ايران باش��ند، مورد حمايت دولت 
جمهوري اسلامي ايران خواهند بود.وي موانع بانکي را از مهمترين 
موانع پيش روي توس��عه مناس��بات تجاري دو کشور دانست و گفت: 
البته پيشرفت هايي در جهت حل موانع بانکي حاصل شده اما هنوز تا 
نقطه مطلوب فاصله زيادي داريم که بايد براي رسيدن به آن تلاش 

کنيم.وي ادامه داد: برجام يک توافق بين المللي است که پس از سالها 
مذاکره و گفتگو حاصل شده اما آمريکايي ها بي جهت در اجراي آن 
محدوديت ايجاد مي کنند و تهران انتظار دارد که اتحاديه اروپا در برابر 
طرفي که قصد نقض اين توافق بين المللي را دارد، مقاومت بيشتري از 
خود نشان دهد و از آسيب رسيدن به برجام جلوگيري کند.جهانگيري 

اضافه کرد: جمهوري اس��لامي ايران به تعهدات بين المللي خود در 
برجام پايبند بوده است اما انتظار داريم که تمامي طرفين اين توافق با 
همين قاطعيت به آن پايبند باشند. وزير اقتصاد ملي مجارستان هم در 
اين ديدار با ابلاغ سلام نخست وزير اين کشور به دکتر جهانگيري 
گفت: در اين س��فر مذاکرات خوبي با وزراي امور اقتصادي و دارايي، 

نفت و بهداش��ت، درمان و آموزش پزش��کي ايران داش��ته ام که منجر 
به امضاء تفاهم نامه ها و قراردادهاي خوبي ميان دو کشور شده است.

مي هايلي وارگا با بيان اينکه روابط تهران و بوداپست روابطي تاريخي 
و همواره پربار بوده اس��ت،  تصريح کرد: کش��ورهاي محدودي وجود 
دارند که همانند ايران و مجارستان همواره از روابط دوستانه برخوردار 
بوده باشند و در همين راستا، مجارستان نخستين کشور اروپايي بود 
که پس از برجام در سطح نخست وزير براي بررسي راه هاي توسعه 
روابط دو جانبه به ايران سفر کرد.وي با بيان اينکه مجارستان همواره 
به ايران بعنوان دروازه آسياي ميانه و طرف استراتژيک نگاه کرده است، 
گفت: بوداپست تلاش کرد که در دوران تحريم نيز روابط ديپماتيک 
خود را با تهران تا حد امکان حفظ کند تا توقفي در مناسبات فيمابين 
ايجاد نشود. وزير اقتصاد ملي مجارستان افزود: متاسفانه خطر ترورسيم 
براي سالهاي متمادي وجود خواهد داشت و کشورهاي عضو اتحاديه 
اروپا و بخصوص مجارستان اهميت زيادي براي تلاش هاي جمهوري 
اس��لامي ايران در جهت مقابله با تروريس��م در منطقه قائل هس��تند. 
مي هايلي وارگا اضافه کرد: مجارستان هم بعنوان يک کشور مستقل 
و هم بعنوان عضوي از اتحاديه اروپا از توافق برجام دفاع خواهد کرد 
چرا که اين توافق را قراردادي بين المللي و بسيار مهم مي دانيم که 
هي��چ دليل��ي ب��راي نقض يا تغيير در آن وجود ندارد. وزير اقتصاد ملي 
مجارستان با يادآوري سفر يک هفته قبل هياتي بانکي از مجارستان 
به تهران براي مذاکره در خصوص حل موانع بانکي فيمابين، بر اهميت 
رفع موانع بانکي در توسعه روابط اقتصادي فيمابين تاکيد کرد و خواستار 
برقراري پرواز مستقيم ميان دو کشور شد و گفت: اين اقدام علاوه بر 
تقويت مناسبات اقتصادي مي تواند گامي در جهت رفاه دانشجويان و 

گردشگران دو کشور باشد.

جهانگيري در ديدار با وزير اقتصاد ملی مجارستان تشريح کرد؛

ديپلماسي اقتصادي محور سياست خارجي

برنامه دفاعي و موشکي ايران غيرقابل مذاکره به نام دين ايجاد تفرقه و اختلاف نشوددانشجو بايد انتخابگر باشد نه مقلد
قائم مقام ح��زب اعتمادملي گفت:يک 
اس��تاد موفق اس��تادي اس��ت که بتواند 
فضايي را ايجاد کند تا انگيزه دانا شدن 
و دانشمند شدن در دانشجو تقويت شود. 
دانشجو بايد خودش انتخاب کند هم در 

زمينه مسائل علمي و هم در زمينه مسائل سياسي و اجتماعي.به 
گزارش ايسنا، حجت الاسلام رسول منتجب نيا با اشاره به اينکه 
دانشجو به معناي گزينش گر و مطالبه گر است افزود:نمي شود 
به دانش��جو القا کرد که يک تفکر خاص داش��ته باشد.وي گفت: 
دانش��جو نبايد تابع يک تفکر ديني، سياس��ي و اجتماعي بدون 
دلي��ل ، برهان و عقلانيت باش��د. اس��لام در هي��چ موردي از ما 
نمي خواهد که عقل را کنار بگذاريم و تعهد داشته باشيم. دانشجو 

بايد انتخابگر باشد نه مقلد.

عضو مجلس خبرگان رهبري با تاکيد بر 
اينکه امروز مسلمانان بيش از هر چيز به 
وحدت و همدلي نيازمند هستند، گفت: 
باي��د از ه��ر کاري ک��ه موجب تفرقه و 
درگيري مي ش��ود، اجتناب کرد؛ همان 

گونه که قرآن کريم از ما خواسته است که حتي درآويختن به 
ريسمان الهي نيز با هم باشيم و تک تک و متفرق عمل نکنيم.

به گزارش ايسنا، محسن اسماعيلي ايجاد تفرقه و اختلاف به 
نام دين را بر خلاف فلس��فه دين و نقض غرض آن دانس��ت و 
افزود: قرآن ناطق يعني امام علي عليه الس��لام، هم در گفتار و 
ه��م در عم��ل بزرگترين دعوت کنن��ده به وحدت و جدّي ترين 
مدافع آن بود. امام)ع( به مردم هشدار مي داد که مبادا در دين 

خدا متلوّن و دو رنگ باشيد.

 سخنگوي وزارت خارجه. درباره اظهارات 
اخي��ر مک��رون مبن��ي بر ل��زوم مذاکره با 
کشورمان درخصوص کاهش توان دفاعي 
اي��ران گفت: دولتمردان فرانس��ه و ديگر 
دولتمرداني که درخصوص مس��ائل ايران 

صحبت مي کنند لازم است با توجه به تحولات عميقي که در دهه هاي 
گذشته در منطقه روي داده و تفاوت هاي زيادي که در شرايط کنوني 
و گذشته وجود دارد دقت کنند. به گزارش ايسنا، بهرام قاسمي افزود: 
آنان بايد در بيان و کلام خودشان مسائل را با دقت و ظرفيت بيشتري 
تحليل کنند زيرا قطعاً جمهوري اس��لامي ايران در مس��ائل دفاعي و 
موشکي مذاکره نمي کند. درباره ديگر مسائل منطقه نيز قطعاً لازم 
است دوستان فرانسوي دقت بيشتري کنند.اميدواريم زمينه هاي ديدار 

مقامات ايران و فرانسه در آينده نزديک فراهم شود.

رييس مجلس ش��وراي اسلامي گفت : در افغانستان 
۴۰۰ لابراتوار براي توليد هروئين وجود دارد. بيشترين 
مصرف کننده خطرناک در دنيا هروئين است آيا ناتو 
نمي تواند اين لابراتوارها را بمباران کند؟ چطور ناتو 
مراس��م عروس��ي در افغانستان را بمباران مي کند اما 
لابراتوارهاي��ي که مش��خصات دارن��د را نمي تواند؟ 
علي لاريجاني در کنفرانس نمايندگان مجلس عليه 
مواد مخدر با اش��اره به گزارش نماينده س��ازمان ملل 
گف��ت: يک چهارم م��ردم جهان مواد مخدر مصرف 
مي کنن��د. ۳۰ ميلي��ون نفر از مردم جهان مواد مخدر 
مصرف مي کنند و ۲۰۰ هزار نفر در سال از اين طريق 

مي ميرند .

رييس مجلس گفت: کس��اني که فکر مي کنند اگر 
مسئله مواد مخدر را در دنيا عادي سازي کنيم مشکل 
حل مي ش��ود مس��يري را طي مي کنند که نتيجه از 
وضعيت فعلي هم بدتر خواهد ش��د. وي در تش��ريح 
عملکرد ناتو در افغانستان براي مبارزه با مواد مخدر 
گفت : حجم زيادي از مواد مخدر در افغانستان توليد 
مي شود و در سال ۲۰۱۷ به ۹۰۰۰ تن رسيده در حالي 
که در سال ۲۰۰۸، ۲۰۰ تن بوده است. ظرف ۱۶ سال 

به ۹۰۰۰ تن رسيده است. آيا وقتي ناتو در سال ۲۰۰۱ 
به افغانستان رفت دو هدف اعلام نکرده بود؟ هدف 
ابتدايي مبارزه با تروريسم در افغانستان است و هدف 
دوم مبارزه با مواد مخدر اعلام کرده چه شد؟ در مسئله 
تروريسم که زاد و ولد تروريست ها افزايش پيدا کرده، 
نه تنها در افغانستان بلکه در عراق، سوريه و يمن مواد 
مخدر از ۲۰۰ تن به ۹۰۰۰ تن، پس ناتو چه کار مي کند 
و براي چه به افغانستان رفت؟ لاريجاني گفت: سوال 

اين است که آيا يک رفتار متوازني براي مبارزه مخدر 
در دنيا وجود دارد يا کشورهاي منطقه در اين زمينه 
فعال هس��تند؟ مواد مخدري که در افغانس��تان توليد 
مي شود براي ترانزيت به اروپاست و برخي کشورهاي 
ديگر، چرا بايد هزينه اين موضوع را کشورهاي مسير 
ترانزيت پرداخت کنند، اين موضوع بسيار مهمي است 

که نبايد به سادگي از کنار آن گذشت.
وي ادامه داد: آيا اروپا س��هم خود را در مبارزه با مواد 

مخ��در مي ده��د يا گردن کش��ورهاي ديگر منطقه 
گذاش��ته است؟ مگر ناتو در افغانستان مستقر نيست 
چ��را تجهي��زات و امکانات کافي براي مبارزه با مواد 
مخدر نمي دهد. وي ادامه داد: مقداري از مواد مخدر 
از طري��ق فرودگاه هاي افغانس��تان، ترانزيت هوايي 
مي ش��ود البته بخش��ي از زمين و بخشي از درياست 
اين فرودگاه ها کدام هستند؟ فرودگاه کابل، قندهار، 
هرات که فرودگاه ها در اختيار ناتو است. سازمان ملل 
از کشورهايي که در افغانستان حضور دارند و مأموريت 
براي مبارزه با مواد مخدر دارند را بازخواست کند تا همه 
کش��ورهايي که پارلمان هايشان در کنفرانس حضور 

دارند دارند با تأمين مواد مخدر مبارزه مي کنند.

بخش کندوان يک چهارم وس��عت شهرس��تان ميانه را به خود اختصاص داده اس��ت. ميانه 
وس��يعترين شهرس��تان ش��مالغرب کش��ور اس��ت. اين بخش داراي ۲۲ هزار نفر جمعيت 
است. اين بخش داراي ۳ دهستان و ۸۴ روستا است. بخش کندوان يکي از بخشهاي پر 
پتانس��يل کش��ور از نظر گردش��گري و توليدي است. عمده شغل مردم باغداري، دامداري 

و کشاورزي است.
مهندس محمود زرين، بخشدار کندوان، با مقدمه فوق در مصاحبه با تجارت ميزان توليدات 
کش��اورزي و باغي کندوان را پر پتانس��يل عنوان کرده و گفت: "شهرس��تان ميانه در س��ال 
۱5۰ هزار تن سيب توليد مي کند که بين ۸۰ تا ۱۰۰ هزار تن آن در کندوان توليد مي شود. 
ميانه يکي از شهرستانهاي پرآب کشور است. آذربايجان شرقي داراي ۱۴۱ سد است که 
۴۱ س��د آن در ميانه و بيش��ترين تعداد آن در بخش کندوان اس��ت. به همين دليل توليدات 
باغي و کشاورزي بخش کندوان زياد است." به گفته وي، کندوان در توليد گوشت سفيد 

)مرغ و ماهي( رتبه استاني دارد.
از نظر وي تخصص در حوزه هاي مختلف، اختصاص زمان کافي براي کار و پيگيري امور 
مهمترين موضوعاتي هستند که مي توانند منجر به موفقيت يک مجموعه شوند. "من و 
همکارانم حداقل روزانه ۱5 ساعت کار مي کنيم. در عرض ۸ ماه ۱۶5 دهگردي داشتيم، 
يعني به بعضي روس��تاها بيش از يکي دو بار رفتيم. طي اين بازديدها مش��کلات روس��تاها 
را استخراج کرديم. از آنجا که دولت محدوديت منابع مالي داشت، در ۹ روستا پروژه هاي 
مهمي از جمله آب شرب را با خودياري مردم اجرا کرديم. در يک روستا مبلغ ۲۰۰ ميليون 

تومان خودياري براي راه روستايي جمع آوري کرديم."
از بين صدها سرمايه گذار براي بخش کندوان، ۱۶ سرمايه گذار بعد از مصاحبه و بررسي 
سوابق و وضعيت آنها انتخاب شدند. "ما موفق شديم فرصتهاي سرمايه گذاري را بصورت 
تخصصي در حوزه هاي جهاد کشاورزي، و در حوزه صنعت و معدن و تجارت در قالب يک 

کتابچه س��رمايه گذاري بصورت علمي اس��تخراج کرده و به جاهاي مختلف ارائه کرديم. 
نتيج��ه اي��ن کار جذب ۱۶ س��رمايه گذار براي ايج��اد کارخانه هايي چون صنايع تبديلي و 
س��ردخانه و واحدهاي توليدي ديگري بوده که دو پروژه تمام ش��ده، چند پروژه در دس��ت 

اجرا است و بقيه در مراحل اداري و آماده سازي قرار دارند." 
وي ب��ا تقدي��ر و تش��کر از دول��ت تدبير و اميد به دلي��ل اختصاص و واريز ۱۲۰ ميليارد ريال 
اعتبار به حساب دهياريها گفت: "علاوه بر اعتبارات کميته برنامه ريزي استان و شهرستان، 
دولت ۸ دستگاه مکانيزه جمع آوري پسماند را به اين بخش اختصاص داد. اين اعتبارات 

باعث شده است قدمهاي مهمي براي عمران و آباداني روستاها برداشته شود."
وي در انتها مهمترين مش��کلات بخش کندوان را کمبود آب ش��رب و کش��اورزي، اشتغال 
و راههاي روستايي عنوان کرد و گفت در هر سه زمينه اقداماتي در دست مطالعه و انجام 

است تا اين مشکلات مرتفع گردد.

مهندس بهرام عليزاده، دهيار روستاي اونليق از توابع بخش کندوان شهرستان ميانه: 

اولويت دهياري در روستاي اونليق با بيش از 70درصد 

جمعيت جوان، اشتغالزايي است
اونليق يکي از روستاهاي 
استان آذربايجان شرقي 
اس��ت که در دهس��تان 
تيرچايي بخش کندوان 
شهرس��تان ميانه واقع 
شده است. براي آشنايي 
با اين روس��تا مصاحبه 
اي ب��ا مهن��دس بهرام 
علي��زاده، دهي��ار اي��ن 

روستا انجام داده ايم. 
مهندس عليزاده دومين 
دوره دهياري خود را در 

اين روستا سپري مي کند. وي داراي مدرک ليسانس عمران با ۱۷ سال سابقه کاري در امور عمراني، ساختماني 
و جاده س��ازي اس��ت. عليزاده ۱۰ س��ال تجربه کاري در بنياد مس��کن و بخش��داري هاي تهران و مازندران را 
در کارنامه خود دارد. "در مس��ئوليتهاي قبلي بطور مس��تقيم با امور دهياريها و ش��وراها و طرح هاي هادي در 
ارتب��اط ب��ودم و نقص ه��اي هم��ه اين بخش ها را مرور مي کردم. لذا، تصميم گرفتم براي خدمت به مردم وارد 
صحنه بش��وم." وي با انتقاد از عدم امنيت ش��غلي دهياران جهت اس��تحضار وزير کش��ور، استاندار آذربايجان 
شرقي، فرماندار ويژه ميانه، و بخشدار کندوان گفت با وجود تحصيلات عاليه، تجربه کاري فراوان، و سابقه 
۱۷ س��اله در امور مرتبط امنيت ش��غلي ندارد و ممکن اس��ت با روي کار آمدن ش��ورايي جديد و بدون توجه به 
عملکرد وي برکنار ش��ود. "من موضوع امنيت ش��غلي را براي ديگر همکارانم که ش��رايط مرا ندارند عرض 
مي کنم. مايلم اين نکته را به عرض وزير محترم کش��ور برس��انم که اگر دهياري از بابت عدم امنيت ش��غلي 
دچار استرس است نمي تواند براي آباداني روستا و براي حل مشکلات آن برنامه ريزي کند و خدمت رساني 

به مردم روستا را کامل کند."
وي پسماند را يک معضل بهداشتي و محيط زيستي ناميده و گفت اگر پسماند به موقع جمع آوري و تخليه 
نشود بهداشت زير صفر و منفي مي شود و اين امر مشکلات و بيماريهايي را بوجود مي آورد که بابت آنها بايد 
تاوان سنگيني پرداخت کرد. "موضوع پسماند در هيچ برنامه و بودجه اي گنجانده نشده است و دهيار نمي داند 

در روستايي با ۲۰ خانوار که ۱۰ خانوار آن فصلي هستند، چگونه بايد پسماند را جمع آوري و تخليه کند."
وي نقص ديگر را در رابطه با اجراي طرح هادي عدم وجود ماده و تبصره قانوني براي خريد واحدهاي ملکي 

در روستاها براي پروژه هاي خيابان کشي و جاده کشي دانست. 
به گفته وي اولين اولويت دهياري در دوره جديد در روستايي با جمعيت ۲۰۰۰ نفر و با ۷۰ درصد جمعيت جوان 
ايجاد اشتغال است. در اين راستا دهياري اقدام به احداث سالن ورزشي و نصب دکلهاي ايرانسل و همراه اول 

و واي فاي کرده است. خيابان کشي و نصب سطل زباله و خط کشي معابر از ديگر اقدامات بوده است. 
وي در انتها مهمترين مشکل روستا را عدم وجود برنامه کاربردي و راهبردي براي کشت محصولاتي دانست 

که از سد پاياب آبياري مي شوند. 

سفيدخاني  روستاهاي 
و عل��ي بيگل��و در 5۰ 
مرک��ز  کيلومت��ري 
شهرس��تان ميانه و ۲5 
کيلومتري مرکز بخش 
کن��دوان ق��رار دارن��د. 
اکثريت مردم در اين دو 
روستا به کار کشاورزي 
مش��غول هس��تند و به 
ص��ورت س��نتي گندم 
و ج��و تولي��د مي کنند.  
راضيه نادرپ��ور، دهيار 
روستاهاي سفيدخاني و 

علي بيگلو، در گفتگو با روزنامه تجارت به تشريح عملکرد دهياري در اين دو روستا پرداخت. نادرپور داراي مدرک 
ليس��انس جغرافيا و برنامه ريزي ش��هري، و مديريت تکنولوژي آموزش��ي اس��ت. وي دومين دوره دهياري خود را در 
اين دو روس��تا س��پري مي کند. وي در اين مصاحبه گفت: "در دوره جديد دهياري اقدامات مهمي در جهت عمران 
و آبادي روس��تاها انجام ش��ده اس��ت. اتمام جدول کشي، تعمير اساسي مسجد روستاي سفيدخاني، بازسازي مدرسه 
و جمع آوري پس��ماند خانگي بطور مرتب از عمده دس��تاوردهاي دهياري بوده اس��ت." به گفته وي جاده روس��تا قبلا 
خاکي بود و در حال حاضر پيمانکار مشغول زيرسازي براي آسفالت راه روستايي اين دو روستا است. وي که دهيار 
پاره وقت اين دو روس��تا اس��ت، مهمترين مش��کل روس��تاها را کمبود آب ش��رب و کشاورزي عنوان کرد و گفت اين 
مشکل در ديدار مسئولين از روستاها مطرح شده است. "براي روستاي علي بيگلو مبلغ ۱5۰ ميليون تومان خودياري 
براي ايجاد شبکه سالم آب شرب جمع آوري کرده و منبع آب، لوله کشي داخل روستا، ايستگاه پمپاژ و ترانس برق 
فراهم شده اما اداره آب و فاضلاب شهرستان هنوز براي کلرزني و اقدامات لازم اينها را تحويل نمي گيرند." نادرپور 
اجراي فاز ۱ طرح هادي را يکي از پروژه هاي آينده در اين دو روستا ذکر کرده و گفت اقدامات عمراني بلافاصله بعد 
از تصويب نهايي طرح هادي انجام خواهند گرفت.  وي عدم امنيت شغلي دهياران را يکي از مشکلات مهم دانست 
و اضافه کرد: "مش��کل ديگر گزينش براي ش��وراها در روس��تاها اس��ت که از پايه اش��تباه است. واقعا در روستاها سواد 
اصلا ملاک نيست. هر کسي مي تواند عضو شورا شود و اين مشکل عديده اي بين شورا و دهياري ايجاد مي کند. 
دهيار حداقل مدرک ديپلم دارد اما در بين اعضاي ش��وراها کس��اني هس��تند که حتي س��واد خواندن و نوش��تن را هم 
ندارند. تا دهيار بخواهد فرهنگ س��ازي بکند و مش��کلات روس��تا را بصورت علمي بررس��ي و حل کند بطور ناگهاني 
به ميل اعضاي شورا جا به جا مي شود. در روستاها، بر خلاف شهرها، مقطع سواد اعضاي شورا اصلا مطرح نيست 
و اين موضوع با دهياري و دهيار تحصيلکرده چالش ايجاد مي کند."  وي در بخش ديگري از اين گفتگو خواستار 
تسريع اقدامات بنياد در رابطه با اجراي طرح هادي در روستاهاي سفيدخاني و علي بيگلو شد. نادر پور در انتها از زرين 
بخشدار کندوان به دليل فراهم نمودن زمينه کار دهياري براي بانوان دهيار، از فرماندار و کليه روستائيان به دليل 

اعتماد به بانوان دهيار و از خانواده خود به دليل تحمل سختي هاي اين مسئوليت تقدير و تشکر کرد.

روس��تاي ني باغ��ي در ۷5 
کيلومتري شهرستان ميانه 
و در ۳۰ کيلومت��ري بخش 
کن��دوان ق��رار دارد. مردم 
اي��ن روس��تا مذهبي بوده و 
داراي ح��دودا ۱۰۰ ق��اري 
قرآن اس��ت. اکثريت مردم 
به کار کشاورزي و دامداري 
مش��غول هس��تند و عمده 
محصولات روس��تا علاوه 
بر مواد لبني س��يب، زردآلو، 
و گردو اس��ت. صمد مرادي 
دهيار اين روستا، که دومين 
دوره دهياري را در اين روستا 
س��پري مي کند، در گفتگو با 
تجارت به تش��ريح عملکرد 

دهياري پرداخت.
مرادي در اين مصاحبه گفت: 
"همکاري مردم، بخشداري 
و فرمان��داري باع��ث انجام 
اقدامات مهمي در اين روستا 
ش��ده است و در دولت تدبير 
و اميد حمايت بخش��داران و 
فرمانداران از دهياران بيشتر 

شده است."
وي در رابطه با اقدامات انجام ش��ده در دوره جديد دهياري گفت: "در طول س��الهايي که مس��ئوليت دهياري به 
اينجانب س��پرده ش��د اقدامات مهمي از جمله گازرس��اني به روس��تا، ترميم و مرمت خانه بهداش��ت، لوله گذاري 
پس��اب خانگي، جوي کش��ي، و اصلاح مس��ير و مسيرگش��ايي با هزينه اي بالغ بر ۸۰ ميليون تومان انجام ش��ده و 

پروژه مسير گشايي همچنان در دست اقدام است."
وي نيز عدم امنيت ش��غلي دهياران را مورد تاکيد قرار داد و گفت اعضاي ش��ورا که اکثرا بدون تحصيلات و يا 
کمترين س��واد هس��تند بر حس��ب س��ليقه دهيار روس��تا را بدون توجه به عملکرد وي جايگزين مي کنند که باعث 
وقفه در توس��عه روس��تا و بيکاري دهياري مي ش��ود که س��الها وقت و انرژي خود را مصروف روس��تا و آباداني آن 
کرده اس��ت. وي در انتها از فرمانداران پيش��ين و فعلي، بخش��داران پيش��ين و فعلي، مخصوصا مهندس زرين 

بخشدار کندوان که حمايت ويژه اي از دهياران دارد، تقدير و تشکر کرد.

مهندس محمود زرين، بخشدار کندوان شهرستان ميانه:

کمبود آب شرب و کشاورزي، اشتغال و راههاي روستايي از مهمترين مشکلات بخش کندوان هستند 

راضيه نادرپور، دهيار روستاهاي سفيدخاني و علي بيگلو: صمد مرادي، دهيار روستاي ني باغي:

ناديده گرفتن مقطع سواد در انتخابات شوراها 

 در روستاها باعث چالش بين دهياريها و شوراها مي شود

در دولت تدبير و اميد حمايت بخشداران و فرمانداران 

از دهياران بيشتر شده است

ریيس قوه قضایيه در آستانه هفته وحدت تشریح کرد؛

تفرقه افکنی بزرگترین سلاح سلطه گران


